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Plats och tid KS-salen, 2017-10-04 kl. 8:30-11:00 

 Beslutande  
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Leif Walterum (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 

Marie Ekman (S) 
Johan Ask (S) 
 

 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  

Camilla Arvidsson, stabssekreterare  
 

 

 

Utses att justera Ulla-Britt Hagström (L)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §220/17-
§224/17 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Ulla-Britt Hagström (L)   

_____________________________________________________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatu

m 
2017-10-04 

Justeringsdatum 2017-10-11   

Anslagsdatum 2017-10-11 Överklagningstid  

t o m 
2017-11-02 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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 KSAU § 220/17  
Svar på medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för 
lokala behov 
KS2017.0209 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 220/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  

 

Bakgrund 

Krister Lind och Elisabeth Spaak har lämnat in ett medborgarförslag om lokal och 

giftfri odling av råvaror i kommunens egen regi, som sedan levereras till 
kommunens skolor, äldrevård, omsorg och om möjligt även till andra i 
kommunen. De skriver att vi behöver giftfri och näringsrik matproduktion som 

odlas lokalt för lokala behov. Långa transportsträckor undviks också, och genom 
att vara noga med hantering av sopor och avfallsprodukter får kommunen ett bra 
kretslopp med näringsämnen till odlingarna. De vill ha en omställning till en mer 
hållbar framtid. Det skulle också skapas fler arbetstillfällen och fungera som 

studieunderlag för skolelever.  
 

Medborgarförslaget har skickats på remiss till servicenämnden. 

 
Servicenämnden har föreslagit avslag på medborgarförslaget.  
 

Näringsverksamhet som jordbruk ryms inte inom ramen för den kommunala 

kompetensen och ska enligt lag inte bedrivas av kommuner.  
 
Köken i kommunen använder idag ca 300 ton färska grönsaker och frukt per år. Det 

krävs stora arealer och åkermark för att täcka kommunens behov, samt stora 
investeringar i mark, maskiner, lager och anpassning av köken. Hur omfattande 
det skulle bli och kostnader är svårt att överblicka och måste i så fall utredas 

vidare.  
 
Nämnden skriver också att miljöfrågorna är viktiga för Måltidsenheten. Matavfallet 

sorteras på förskolor, i upphandlingar ställer de krav på svenskt djurskydd, och 
enligt måltidspolicyn ska 20 % av inköpen vara ekologiska. Medarbetarna arbetar 

aktivt med energibesparing och att minska svinnet i köken.  
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Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för 
lokala behov 

Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för lokala behov 
SEN § 26/17 Yttrande medborgarförslag om lokal och giftfri odling av 
råvaror 

 

Skickas till 

Förslagsställaren 

Servicenämnden 
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 KSAU § 221/17  
Svar på motion om Grön Flagg 
KS2017.0042 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 221/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Bakgrund 

Amanda Nordell (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) har lämnat in en motion för 

Miljöpartiet de gröna om Grön Flagg. Det är en frivillig miljöcertifiering som 
funnits i 20 år och arrangeras av organisationen Håll Sverige Rent. Den används av 
skolor och förskolor i 238 av Sveriges 290 kommuner. Programmet Grön Flagg 

hjälper lärare och pedagoger att väcka upptäckarglädje kring hållbarhetsfrågor hos 

barn och unga och att på ett roligt sätt uppnå läroplanens krav.  
Motionärerna skriver att tidigare var många skolor i Skövde kommun Grön Flagg-
certifierade, och att numera är ingen skola det.  

 
I motionen föreslås att: 

 Programmet Grön Flagg prioriteras och åter tas upp i kommunens förskolor 
och grundskolor. 

 Resurser avsätts för ändamålet alternativt att medel för att finansiera 
verksamheten söks via Länsstyrelsen (ett så kallat LONA-bidrag). 

 
Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden. 

 
Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på motionen.  
 

I verksamheternas olika läroplaner går tydligt att utläsa mål och riktlinjer för 
arbete med miljö och hållbar utveckling. Verksamheten ska lägga vikt vid miljö- 
och naturvårdsfrågor, ett ekologiskt förhållningssätt och en positiv framtidstro 
som ska prägla verksamheten.  

Grön Flagg är ett koncept som har många bra idéer och som kommunen också 
använt på flera enheter inom kommunen tidigare år. Idag pågår ett variationsrikt 
arbete med att uppfylla dessa mål och delar från Håll Sverige Rent och Grön Flagg 

används och kan fortsätta användas som inspiration utan att konceptet blir 
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styrande. Dokumentationskraven för att uppfylla kriterierna med Grön Flagg har 

upplevts mycket omfattande satt i relation till projektets praktiska utformning.  
Nämnden anser att varje arbetsform, läromedel eller kompetensmedel ska stå 
varje rektor/chef fritt att välja utifrån vad som passar bäst för just den enheten. 

 
Det ska avslutningsvis nämnas att Skövde kommun är medlem i nätverket Håll-
Sverige Rent. 
 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om Grön Flagg 
Motion om Grön Flagg (MP) 
BUN § 55/17 Svar på motion om Grön flagg 
 

 

Skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 
Motionärerna                                
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 KSAU § 222/17  
Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 
KS2017.0294 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 222/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderad 
upphandlingspolicy daterad 2017-09-25.  

 

Bakgrund 

Av aktuell upphandlingspolicy framgår att den skall revideras en gång per 

mandatperiod. Upphandlingspolicy och riktlinjer för inköp behöver också 

revideras för anpassas till de nya upphandlingsreglerna som trädde i kraft 1 januari 

respektive 1 juli 2016. Dokumentens behöver även uppdateras pga. kommunens 

organisation.  

 
Nya upphandlingslagstiftning 
Förenklat kan man säga att upphandlingslagstiftningen har två övergripande mål, 

att tillgodose den fria rörligheten för varor och tjänster inom gemenskapen samt 

att möjliggöra politisk påverkan genom inköp. Det andra målet har blivit tydligare 

senaste åren, vilket återspeglas i den nya upphandlingslagstiftningen.  

 

Andra målsättningar man har med nya lagstiftningen är bl.a. att man vill förenkla, 

ge bättre möjlighet att upphandla för att gynna miljön, energieffektiviteten, främja 

innovationer, sysselsättning, och säkerställande av bästa tänkbara villkor för 

tillhandahållande av sociala tjänster av högsta tänkbara kvalitet. Det finns också en 

skrivning om att upphandlande myndigheter alltid ska bedöma om det är praktiskt 

genomförbart (möjligt) med uppdelning av upphandlingen.   

 

1 juli 2016 kompletterades lagstiftningen med krav på arbetsrättsliga villkor i 

upphandling.  Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt 

fullgörs av arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för 

snedvridning av konkurrensen genom social dumpning.  
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Upphandlingsreglerna ska säkerställa att de anställda som utför arbete för det 

offentliga ska ha de villkor som arbetsmarknadens parter kommit överens om. 

Offentliga medel ska inte heller bidra till att arbetstagare som utför arbete i andra 

länder än Sverige gör detta under förhållanden som inte är förenliga med ILO:s 

kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter är skyldiga att 

ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid 

upphandling av varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår 

till minst de tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna 

innebär dock inte att det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara 

bunden av ett kollektivavtal.  

 

Sammanfattning 
Upphandlingsenhetens uppfattning är att nuvarande upphandlingspolicy fungerar 
väl men att det finns delar som bör läggas till, omformuleras och tas bort.  
 
Förslag på tillägg  
Förtydligande avseende ansvarsfördelningen.  

 

Leverantörsdialog/marknadsundersökning. Genom dialog med företagen finns 

bättre förutsättningar att upphandlingsdokumenten innehåller en kravbeskrivning 

som är anpassad efter den senaste tekniken och bästa marknaden kan erbjuda. 

 

Avtalsuppföljning. Uppföljning stimulerar till upprätthållen kvalitet i pågående 

leveranser och höjer samtidigt kvaliteten på kommande anbud genom att företag 

blir medvetna om att uppföljning sker. 

 

Förslag på omformuleringar 

Punkterna sociala krav, miljökrav, djurskydd, antibiotikaanvändning och 

smittskydd och totalkostnadsperspektiv samlas under Hållbar utveckling.  

 

Förslag på punkter att ta bort.   

Styckena affärsmässighet, första punkten i stycket affärsetik samt första stycket 

under hållbar utveckling. Dessa delar är grundläggande krav enligt nya 

upphandlingslagstiftningen och behöver mot denna bakgrund inte regleras i 

aktuell policy. 
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Handlingar 

TU Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 
Förslag till reviderad upphandlingspolicy, 20170925 

 
 

Skickas till 

Samtliga sektorer                       
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 KSAU § 223/17  
Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för 
tillsyn av e-cigaretter 
KS2017.0361 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 223/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om revidering (tillägg) av 

socialnämndens reglemente som innebär att socialnämnden ska fullgöra 
kommunens uppgifter avseende lag (2017:425) om elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare.  
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om att ny tillsynsavgift för 
tillsyn av försäljningen av e-cigaretter införs på 2,5 % av prisbasbeloppet (1 200kr). 
Beloppet avrundas till jämna hundra kronor uppåt och beloppet revideras årligen. 

 

Bakgrund 

Den 17 maj 2017 antog Riksdagen en ny lag rörande försäljning av e-cigaretter och 

påfyllnadsbehållare. Den nya lagen trädde ikraft den 1 juli 2017. E-cigaretter har 

funnits på den svenska marknaden under flera år men försäljningen har varit 

oreglerad. En e-cigarett har ett uppladdningsbart batteri, en förångare och en 

vätsketank. Förångaren omvandlar vätskan till en ånga som i sin tur innehåller 

smakämnen och nikotin (det går även att köpa utan nikotin).  

Den nya lagen behövs för att Sverige ska kunna genomföra bestämmelserna om 

elektroniska cigaretter i EU:s tobaksproduktdirektiv (2014/40/EU). I direktivet slås 

bland annat fast att regleringen av e-cigaretter ska bidra till att skydda folkhälsan.  

Ärendet har beretts av socialnämnden, som föreslagit kommunfullmäktige att 

besluta om ovan angiven revidering (tillägg) i socialnämndens reglemente, SON § 

71/17, 2017-09-07. Socialnämnden har vidare, i samma ärende, föreslagit 

kommunfullmäktige att besluta om att införa ny tillsynsavgift för tillsyn av 

försäljningen av e-cigaretter.  Mot denna bakgrund föreslås kommunfullmäktige 

besluta om föreslagen revidering av socialnämndens reglemente samt besluta om 

införandet av ny tillsynsavgift. 
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Handlingar 

TU Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för tillsyn av e-
cigaretter 

SON § 71/17 Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av e-
cigaretter 
Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av E-cigaretter 

Reglemente socialnämnden med förslag till revidering 
 

 

Skickas till 

Socialnämnden                                  
Marie Blåder, avdelningschef 
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 KSAU § 224/17  
Yttrande över Skolverkets remiss angående Kursplan för kommunal 
vuxenutbildning i svenska för invandrare, dnr 2017:953 
KS2017.0362 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 224/17 

 
 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ställa sig positiva till förslaget från 

Skolverket angående Kursplan för kommunal vuxenutbildning i svenska för 
invandrare, Dnr 2017:953 och överlämnar detta som Skövde kommuns svar på 
remissen till Skolverket. Skövde kommun har i övrigt inget att tillägga gällande 

förslaget. 
 

Bakgrund 

Skövde kommun har givits möjlighet att yttra sig över ovanstående 

konsekvensutredning avseende förslag till föreskrift om kursplan för kommunal 

vuxenutbildning i svenska för invandrare. 

 
 

Handlingar 

Yttrande över Skolverkets remiss angående Kursplan för kommunal 
vuxenutbildning i svenska för invandrare, dnr 2017:953 

Remiss Kursplan för kommunal vuxenutbildning i svenska för 
invandrare dnr 2017:953 

Förslag Skolverkets föreskrifter om kursplan för kommunal 

vuxenutbildning i svenska för invandrare 
Bilaga 1 Konsekvensutredning 
Bilaga 2 Sändlista 

 

Skickas till 

Skolverket                                 

Johan Strömberg, avdelningschef, vuxenutbildning och arbetsmarknad 
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Information 
 
 
Johan Ask (S)  

 Deltog den 25 september när finansminister Magdalena Andersson besökte 
Skövde. 

 
 
Marie Ekman (S)  

 Deltog den 2 oktober, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Leif 
Walterum (C), Ulla-Britt Hagström (L) och Tomas Fellbrandt på 
samhällsbyggnadsfrukost.   

 Deltog, tillsammas med Johan Ask (S), på Bry-dig-dagen den 15 september i 
Södra Ryd. 

 Hälsade deltagarna i projektet Evolac välkomna till Skövde den 19 
september och deltog även när deltagarna i Evolac-projektet besökte 
Nyeport den 21 september.  

 Deltog den 29 september när Högskolan i Skövdes veckolånga 40-
årsjubileum startades upp, vilket var ett mycket lyckat arragemang. 
Jubileumsveckan kommer att avsluta med en fest. 

 Deltog den 27 september, tillsammans med övriga ledamöter i KSAU, på 
företagsbesök hos Ferrocon. 

 
 
Ulla-Britt Hagström (L)  

 Deltog den 27 september på möte med Lokala trafiksäkerhetsrådet. Det 

Lokala trafiksäkerhetsrådet hade bjudit in studenter som studerar SFI för att 

diskutera trafik. Behovet av ytterligare parkeringsplatser lyftes vid mötet.  

 Pensionärsföreningar har till kommunstyrelsen lämnat in en skrivelse med 
förslag till reglemente för kommunala pensionsärsrådet.  

 Inom KPR har lyfts frågan om problemet med ökade kostnader för larm. 

 Deltog igår, tillsammans med Bjarne Medin (S), på seminarium som 
anordnades av Myndigheten för delaktighet i Helsingborg. Deltagarna fick 

ta del av mycket expertkunskap inom aktuella frågor.  
 
 
Leif Walterum (C)  

 Kommer att delta på medlemsmöte med Västra Stambanegruppen den  
6 oktober i Katrineholm.  

 Planering pågår för närvarande inför nästa försvarsmaktskonferens i april. I 
november kommer Leif i Arvidsjaur och Luleå träffa Norrbottens 

kommunerna för att diskutera samverkan kring försvarsmaktskonferensen, 

Almedalen mm 2018.  
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 Vid en sittning med de fackliga organisationerna lyftes följande punkter 
fram: 

- En översyn bör göras när det gäller chefstitlar av kommunens 
tjänstemän, så de korresponderar med nämndernas 
delegationsordningar. 

- Vissa chefer saknar, eller har fel kompetens, när det gäller att hantera  
fastighetsansvaret ute i verksamheterna. Mot denna bakgrund 
förekommer det att missförstånd sker och det upplevs i vissa fall att 
hanteringen av aktuella frågor fördröjs på grund av bristande kompetens 

hos chefer.  

- Kommunen behöver satsa resurser på stöd till övergripande 
verksamhetsutveckling.  

- Det konstateras att det saknas lämpliga lokaler för fackliga 
representanter. En mer långsiktig och ekonomiskt hållbar lösning måste 
efterkommas.  

- De fackliga organisationerna är nöjda med hur det gemensamma sättet 
att jobba med lönerevisionen bedrivs. 

  
 
Katarina Jonsson (M)  

 Götene kommun har arrangerat en konferens för anställda inom 

socialtjänsten. Konferensen ägde rum i Skövde, varvid Katarina Jonsson (M) 
hälsade de ca 200 deltagarna välkomna till Skövde. 

 Deltog vid lunchmöte på Bilia den 27 september, för att representera Skövde 
kommun. 

 Deltog, tillsammans med Ulla-Britt Hagström (L) och Marie Ekman (S), på 
kommunkoncernaktivitet den 14 september.  
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